

F

**FOTSO NOËL***Director of Drilling Operations, PTTEP Company*

**Noël FOTSO** is born in 1955 in Douala (Cameroun), of Cameroonian parents. Passionate about science, Noël, after a scientific baccalaureate obtained by hand, devotes himself to physics math. At twenty-one, he joined France to study at the Catholic School of Arts and Crafts (ECAM) which he graduated in 1981 with the title of mechanical engineer. It is within the Schlumberger group, specialist in oil technical services that Christmas forges his professional experience. He entered in 1981 as field engineer, called on various continents and the young Cameroonian climbed the ladder of the company. In charge of recruiting Engineers for the Africa Region (1990), he moved to Field Service Manager Cementation Services in Algeria (1992), Branch Manager in Tunisia, Special Projects Manager at Houston headquarters (1997), before finishing in 1999. Director of Human Resources for WSA's Geomarket in Africa including about ten countries.

After seventeen years of loyal service, Noël is looking to give new impetus to his career. After working as a specialist in the construction of hydrocarbon wells, he joined the Malaga Drilling School in 2008, one of the best offshore drilling schools in the world. He brings his expertise in hydrocarbon research and production to international "majors" including Sonatrach (Algeria), CEPSA (Spain), REPSOL (Spain), STATOIL (Norway). In 2013 this new

baggage in his pocket opens the doors of the PTT Exploration and Production Public Company Limited (PTTEP), based in Thailand. Then director of drilling operations, he travels the continents always for a better exploration of the oil coasts. ✨

**2013** - He is promoted to Director of Drilling Operations at PTTEP

**2011** - He joins the PTTEP Group, Thailand National Oil Company as Director of Drilling Operations

**2008** - He trains at the Malaga Drilling School

F

**FOTSO NOËL***Directeur des Opérations de forage, Société PTTEP*

**Noël FOTSO** est né en 1955 à Douala (Cameroun), de parents camerounais. Passionné de sciences, Noël, après un baccalauréat scientifique obtenu haut la main, se consacre aux maths-physique. À vingt-et-un ans, il rejoint la France pour y étudier à l'École Catholique des Arts et Métiers (ECAM) dont il sort diplômée en 1981 avec le titre d'ingénieur en mécanique.

C'est au sein du groupe Schlumberger, spécialiste des services techniques pétroliers que Noël forge son expérience professionnelle. Il y entre en 1981 comme ingénieur terrain, appelé sur divers continents et le jeune Camerounais gravi les échelons de l'entreprise. Responsable du recrutement des Ingénieurs pour la Région Afrique (1990), il passe à Field Service Manager Services de Cimentation en Algérie (1992), Directeur de Filiale en Tunisie, responsable Projets Spéciaux au siège de Houston (1997), avant de finir en 1999 Directeur des ressources humaines pour les Geomarket de WSA en Afrique comprenant une dizaine de pays.

Après dix-sept années de bons et loyaux services, Noël cherche à donner un nouvel élan à sa carrière. Après avoir travaillé comme spécialiste de construction de puits d'hydrocarbures, il s'inscrit en 2008 à la Malaga Drilling school, l'une des meilleures écoles de forage en mer au monde. Il apporte son expertise dans la recherche et la production des hydrocarbures aux "Majors"

internationaux dont Sonatrach (Algérie), CEPSA (Espagne), REPSOL (Espagne), STATOIL (Norvège).

En 2013 ce nouveau bagage en poche lui ouvre les portes de la PTT Exploration and Production Public Company Limited (PTTEP), basé en Thaïlande. Alors directeur des opérations de forage, il sillonne les continents toujours pour une meilleure exploration des côtes pétrolières. ✨

**2013**, Il est promu au poste de Directeur des Opérations de forage chez PTTEP

**2011** - Il rejoint le groupe PTTEP, Thailand National Oil Company en tant que directeur des opérations de forage

**2008** - Il se forme à la Malaga Drilling school